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Notulen van de vergadering van de Ministerraad op 3 jan. 1958
*'s Morgens te 11 uur aangevangen en 's middags voortgezet, Trêveszaal.

Aanwezig: De Minister-President Drees en de Ministers Algera, Helders, Hofstra (alleen bij
punt 2a), Klompé, Samkalden, Staf, Struycken, Suurhoff, Witte en Zijlstra (alleen bij de punten 2a
en 3a). Afwezig zijn de Ministers Cals en Luns.

Tevens zijn aanwezig Staatssecretaris Schmelzer (bij punt 2a), Staatssecretaris Van
der Beugel (bij de punten 2, 3 en 7) en de Regeringscommissaris voor Duitse aangelegenheden
Mr. J.W. Beyen (bij punt 7).

Secretaris: J. Middelburg.
- - -

3. Buitenlands beleid
- - -
b. De situatie in Indonesië (Zie notulen MR 27 december 1957, punt 3d. #Zie ook notulen MR
10/1/58, punt 3c.)
De Minister-President deelt mede, dat Indonesië thans ook de betaling heeft gestaakt van rente en
aflossing van de commerciële lening, die na de souvereiniteitsoverdracht is versterkt. Spreker zou
hiervan mededeling willen doen aan het Internationale Monetaire Fonds en de Internationale
Bank. De Raad stemt hiermede in. Minister Staf stelt voor, dat ook wordt gepubliceerd, dat
Nederland deze mededeling heeft gedaan. De Minister-President gaat hiermede akkoord; men zal
een en ander nog eerst even met Financiën moeten opnemen.

Spreker heeft voorts een notitie gekregen van Mr. Blom inzake het stationeren van
een Nederlands oorlogsschip in Singapore. Minister Staf deelt mede, dat de Evertsen de Maurits in
Nieuw-Guinea zal moeten vervangen, maar dat de Drenthe, die ook onderweg is, naar Singapore
zou kunnen worden doorgezonden, waar het schip over tien dagen zou kunnen aankomen.

Staatssecretaris Van der Beugel deelt mede, dat aan de Ministerraad een nota is
gezonden over de stopzetting door Indonesië van de betaling der pensioenen.

Voorts zijn de mededelingen aan journalisten door de Hoofdvertegenwoordiger
van de KLM, die o.a. kritiek inhielden op het Consulaat in Singapore, onderzocht en volstrekt
ongegrond bevonden. Hierover is aan de President-Directeur van de KLM geschreven. Minister
Algera heeft vernomen, dat deze de betrokkene ook reeds ter verantwoording heeft geroepen.

Bij zijn afscheidsvisite aan de Indonesische Minister van Verkeer Nazir had deze
aan de KLM-vertegenwoordiger gezegd, dat hij hoopte, dat de KLM in de toekomst op gelijke
voet met de SAS de luchtverbinding op Indonesië zou kunnen verzorgen. Intussen heeft de
Indonesische Regering ook het contract van de Garuda Indonesia met de KLM opgezegd zonder
inachtneming van de opzegtermijn van zes maanden.

Staatssecretaris Van der Beugel deelt mede, dat hij ter voorkoming van een gebrek
aan slagvaardigheid aan de voorlichtingskant opdracht heeft gegeven om eenmaal in de twee
dagen op het Departement op een vast uur de Nederlandse en buitenlandse journalisten te
ontvangen om de nieuwste berichten te vernemen.

Minister Klompé stelt de vraag in hoeverre persberichten juist zijn, dat de aandrang
omscheep te gaan sterk afneemt. Staatssecretaris Van der Beugel antwoordt, dat Hasselman een
telegram heeft gezonden naar aanleiding van het feit, dat de Ruys en een ander passagiersschip
niet vol uit Indonesië zijn vertrokken. De aandrang om weg te gaan blijkt in verschillende delen
van Indonesië niet gelijk te zijn; deze aandrang bestaat wel in de grote centra van de Nederlandse
gemeenschap.
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Minister Klompé vraagt in hoeverre de verlening van "exit permits" is geweigerd.
Staatssecretaris Van der Beugel antwoordt, dat weigeringen niet bekend zijn, maar dat sommige
aanvragen wel traag worden behandeld.

Minister Staf deelt mede, dat Minister Klompé en hij gesproken hebben over de
ontvangst van de evacué's in militaire inrichtingen. Daartoe zullen eerst de kampen in Budel en
Mill tot 1 april beschikbaar zijn. Voorts zullen kleine kampen gebruikt kunnen worden (bijv. in
Rotterdam). Voor het verblijf in deze kampen zal Oorlog alleen de lopende kosten in rekening
brengen. Voor deze huisvesting in militaire kampen zal dezelfde regeling gelden als indertijd bij de
Hongaren. Minister Klompé voegt hieraan toe, dat de militaire kampen weer als sluis zullen
fungeren. Zij acht het nodig, dat bij de vestiging van de evacué's de randstad Holland zoveel
mogelijk wordt ontzien, maar wel zal men moeten letten op de werkgelegenheid bij de plaats van
vestiging.

Minister Samkalden heeft vernomen, dat de repatriërenden er de voorkeur aan
geven zich door Maatschappelijk Werk in Nederland te laten opvangen, omdat zij dan een woning
krijgen. Minister Klompé merkt hieromtrent op, dat repatriërenden, die door hun onderneming
worden opgevangen of bij familie, ook een TA-verklaring kunnen krijgen, waardoor zij in
aanmerking komen voor de extra (woningwet) woningen voor gerepatriëerden.
- - -


